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Tariceanu: Ordonanta 114 este în chinurile refacerii

Liderul ALDE, Calin Popescu-Tariceanu, presedinte al Senatului, a declarat, vineri, la Galati ca Ordonanta

114 "este în chinurile refacerii", în sensul ca se lucreaza la modificarea acesteia, forma finala urmând a fi

gata pâna la sfârsitul acestei luni. 

Tariceanu a precizat ca au avut loc consultari cu reprezentantii mediului de afaceri si a sectoarelor afectate de

ordonanta, în urma carora s-au adus unele modificari ale actului normativ.

"Ordonanta 114 este în chinurile refacerii. Noi, cei din ALDE, am organizat o runda ampla de consultari în aceasta

saptamâna si saptamâna trecuta cu mediul de afaceri care e vizat de Ordonanta 114, conducerea Bancii Nationale -

Mugur Isarescu si consiliul de administratie, Asociatia Româna a Bancilor, cu asociatia profesionala care

regrupeaza operatorii din energie, administratorii de pensii private Pilonul II, firmele din domeniul

telecomunicatiilor si Asociatia Oamenilor de Afaceri. Pe baza acestor discutii am reusit sa sintetizam care sunt

principalele elemente de preocupare", a spus Tariceanu.

El a precizat ca, în domeniul bancar, se va renunta la legarea taxei de indicele Robor si se va introduce un indice

reprezentând media tranzactiilor efective realizate în ultimele trei luni de banca respectiva.

"Noi vom sustine, dar si colegii nostri din PSD sunt în consens, sa modificam pe zona bancara. Se va renunta la

legarea taxei pe activele bancare de Robor, deci Robor-ul se stabileste pe baza unor cotatii si vom renunta la acest

sistem si vom merge pe un indice care este media tranzactiilor efective realizate în ultimele trei luni, pentru ca e un

indice mai apropiat de realitatea pietei si, în esenta, ne vom atinge obiectivul pe care îl urmarim prin ordonanta

114: în domeniul bancar sa coborâm dobânzile, care, azi, sunt foarte ridicate în România, la un nivel cât mai

apropiat de dobânzile care sunt practicate în celelalte tari europene si ecartul dintre dobânzi, adica dintre dobânda

pasiva, cea pentru depozite, si dobânda activa, cea pentru credite, în asa fel încât creditarea sa fie mai accesibila

atât persoanelor fizice cât si firmelor", a precizat liderul ALDE.

Potrivit acestuia, va exista si un stimulent pentru cresterea volumului de creditare pentru banci.

"Am primit cu satisfactie din partea Asociatia Româna a Bancilor disponibilitatea pe care au aratat-o de a creste

nivelul de intermediere financiara si de aceea în modificarea Ordonantei 114 va exista pe de o parte taxa, dar pe de

alta parte va exista si un stimulent pentru cresterea volumului de creditare pentru care fiecare banca care reuseste

acest indice de performanta va primi un bonus, adica i se va diminua taxa pâna la nivelul zero", a spus Tariceanu.

Liderul ALDE a mentionat ca, în domeniul energiei, va ramâne plafonarea pretului la gaze populatie.

"În domeniul energiei, va ramâne plafonarea pretului la gaze pentru gospodariile populatiei. Probabil ca se va

putea gasi si o formula cât mai exacta si pentru familiile cu venituri reduse, deci populatia defavorizata. Vom

vedea care va fi nivelul acestei taxe", a afirmat Tariceanu.

Acesta a mai spus ca niciun fond de pensii private nu va fi desfiintat.

"Zvonurile pe are le-au propagat unii si altii ca fondurile de pensii private se vor desfiinta este o pura gogoasa, o

minciuna sfruntata. Nu se va desfiinta niciun fond de pensii private", a subliniat Tariceanu.

Conform acestuia, în domeniul telecomunicatiilor se va discuta despre taxele pentru viitoarele licente 5G.

"În privinta domeniului telekom, firmele în telecomunicatii au ridicat urmatoarea obiectie, si anume ca taxele
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pentru viitoarele licente 5G ar fi prea mari si ar fi descurajatoare. O sa discutam acest lucru cu autoritatea de resort,

sa vedem daca sustine aceasta pozitie sau nu", a mentionat liderul ALDE.

Tariceanu a subliniat ca spera ca, la finele lunii martie, sa fie finalizate modificarile la Ordonanta 114.

"Avem toata disponibilitatea sa facem anumite ajustari pe care si mediul de afaceri le considera necesare. Vom

accelera saptamâna viitoare discutiile în asa fel încât, pâna la sfârsitul lunii, pâna începe sa îsi produca efectele

Ordonanta 114, de la 1 aprilie, sa terminam aceste modificari. Vrem sa facem înainte o noua runda de consultari cu

mediul de afaceri în asa fel încât lucrul sa fie în sensul unui parteneriat în care fiecare parte câstiga ceva. Noi avem

obligatia sa aparam interesul cetatenilor, al consumatorilor, al economiei, ei îsi urmaresc obiectivele de realizare a

unor profituri cât mai bune", a punctat Tariceanu.
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